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رجل أعمال في دبي يندد بحملة لابورتا  
 لبرشلونة بتهمة "خداعه" بمليون يورو

  2021ويناير    2020تدعي الشكوى أنها سددت دفعتين نقديتين بين أكتوبر  
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ونائب الرئيس التنفيذي لشركة   AHK Holding LLC، رئيس مجلس إدارة شركة  أحمد خوري قدم

Gm &I رايكو جي كابريرا  إسباني آخر ، رجل أعمال ، لمجموعة طيران الإمارات في دبي ، شكوى ضد

بتهمة احتيال مزعوم بقيمة مليون يورو. يؤكد خوري في شكواه، التي تمكنت أوكدياريو من الوصول إليها، أن   ،

، الرئيس الحالي لنادي برشلونة في أكتوبر  لجوان لابورتا  هذه الأموال تم تسليمها «كدعم» للحملة الرئاسية

 . 2021ويناير  2020
أي ما يزيد قليلا عن  ، درهم إماراتي 000،435،4أنه سلم نقدا  استنكر رجل الأعمال الخوري لشرطة دبي 

  12و  2020أكتوبر   28يورو في البورصة. كان من الممكن دفع هذه الأموال على دفعتين في  1،000،000

على التوالي. وفقا للشكوى، عمل غارسيا كابريرا كوسيط لنادي برشلونة في دبي وتم استلام   2021يناير 



المدفوعات بعد أن ذهب لابورتا شخصيا إلى هذا البلد الشرق أوسطي بحثا عن تمويل لحملته. في الوقت الحالي، 

قدم خوري شكوى فقط في دبي ضد رايكو جي كابريرا، على الرغم من أنه لا يستبعد القيام بذلك ضد الرئيس  

  الحالي لنادي برشلونة إذا لم يعيدوا الأموال.

، لكن رجل  2021كان دعم خوري مشروطا بأن يصبح لابورتا رئيسا لنادي برشلونة. حدث ذلك في مارس 

لإبلاغ مركز شرطة البرشاء في دبي بالحقائق بعد عدم تلقيه ردا   2022فبراير  14الأعمال العربي انتظر حتى 

تم جمعها   من الوصول إليها والتي على طلباته المتكررة لاسترداد استثماره، وهي شكوى تمكنت أوكدياريو الآن 

  وتوقيعها من قبل العقيد ماجد سلطان حمد سعيد السويدي. 

عندما قررت جوان لابورتا الترشح لانتخابات رئاسة نادي برشلونة وكانت   2020يجب أن نعود إلى صيف عام 

تبحث عن تمويل للحملة الانتخابية التي ستجري خلال شتاء ذلك العام، على الرغم من إجراء الانتخابات أخيرا في 

رايكو غارسيا كابريرا، لاعب الفريق الثاني السابق لبرشلونة ورجل الأعمال في   عندما دخل. إنه 2021مارس  

&   RG Consultant إلى المشهد. رايكو جي كابريرا هو المسؤول الوحيد لشركة دبي وجزر الكناري،

Sport Solutions SL   وهي شركة مقرها في تينيريفي ، مكرسة ل "إدارة وإدارة العقارات" ، ولكن مع ،

وجود قوي في دبي وفي جميع أنحاء الشرق الأوسط. كابريرا هو لاعب كرة قدم سابق في تينيريفي لعب لبرشلونة 

دو. بعد تقاعده  وبعد التوقيع مع ليدز يونايتد ب أنهى مسيرته في موستوليس وتولي 2006و   2005ب بين عامي 

أصبح وكيلا للفيفا ، وكرس نفسه لعالم الأعمال وأنشأ أساطير برشلونة ، وهو مشروع تم فيه تنظيم مباريات دولية 

مع لاعبي كرة القدم المخضرمين المتقاعدين في نادي برشلونة ضد قدامى المحاربين في الفرق الدولية المهمة  

  الأخرى.

النقطة المهمة هي أن شركة رايكو كانت ستقدم مشروعا إلى أحمد الخوري ، رئيس شركة البناء والخدمات  

AHK Holding    ، ونائب رئيس طيران الإمارات للعمليات التجارية في غرب هوس والمحيط الهندي

بالإضافة إلى رجل مرتبط بكرة القدم في دبي لأنه سبق له أن ترأس ناديا لكرة القدم في ذلك البلد. تم ترتيب الموعد 

القابضة ، في دبي ، بين    AHKمن برج سبين ، المقر الرئيسي لشركة  53في الطابق  2020سبتمبر   12في 

جوان لابورتا، خيسوس أنغوي   سبتمبر سافروا من برشلونة إلى دبي 11في  لابورتا وكابريرا وخوري نفسه.

(حارس المرمى السابق وعضو طاقمه) ومانانا جيوردازه، سكرتير الثقة الكاملة لجوان لابورتا. التقى الثلاثة  

  سبتمبر.  13وعادوا إلى برشلونة في  12ورايكو غارسيا مع أحمد الخوري في 

، من عرض تقديمي يظهر فيه لابورتا على أنه OKDIARIOيتكون اقتراح فريق لابورتا، الذي وصلت إليه 

لقبا في رياضات أخرى (كرة  42لقبا لكرة القدم و   12«أنجح رئيس لنادي برشلونة في العصر الحديث، (...) مع  

السلة وكرة اليد والهوكي)". هذا العرض من نادي برشلونة لرجل الأعمال العربي ، والذي لن يصبح ساريا إلا إذا 

أن يصبح نوعا من السفير   :2027إلى  2021ثلاث نقاط عامة من  في الانتخابات ، يتكون منفاز لابورتا 

التجاري لبرشلونة ، لفتح مكتب مخصص للرعاية والترويج حصريا في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا  

للفريق الأول وفرق   Covid(الشرق الأوسط وشمال إفريقيا) مع إمكانية فتح متاجر وعقد مباراة ودية لكرة القدم 

U21   الأخرى ، "الأساطير" ، إلخ ... واعتبرت المباراة الودية وسيلة لاسترداد جزء من استثمارات رجل

الأعمال العربي وكان الاتفاق برمته مشروطا بفوز لابورتا في الانتخابات. إذا لم يفز لابورتا برئاسة برشلونة 

أخيرا في   2021المقرر إجراؤها في يناير  الخوري لكان قد خسر كل الاستثمار. أجريت الانتخابات التي كان من 

  وفازت جوان لابورتا.  2021مارس  

 Rayco، الأولى إلى  بدفعتين نقديتين ، قام أحمد الخوري 2021ويناير  2020في وقت سابق ، في أكتوبر  
G. Cabrera  إلى شخص يتمتع بثقة  2021يناير   12درهم والثانية في  2,200,000أكتوبر بمبلغ  28في

  4,435,000درهم ، في المجموع  2,235,000الذي استلمه نيابة عنه بمبلغ   Rayco Garcíaتامة من 

درهم. ولإثبات هذه الشكوى، قدم رجل الأعمال العربي شكواه مع إيصالين موقعين. الأول من قبل رايكو والثاني 



دوليا حتى مع فريق كرة  من قبل هذا الشخص الموثوق به ، وهو لاعب كرة قدم سابق معروف في ریال مدريد كان

ولديه بطاقة إقامة في الإمارات العربية المتحدة. نتج عن المبلغ الإجمالي سعر صرف الدرهم آنذاك   القدم الإسباني

  يورو.  1,069,785

ضد ،  الإنجليزية إلى المترجمة ، الدعوى  
جارسيا رايكو . 

، لعب نادي برشلونة مباراة ودية دولية ضد بوكا جونيورز في ذكرى الراحل دييغو أرماندو   2021في ديسمبر 

مارادونا. أدرك رجل الأعمال الخوري آنذاك أن برشلونة لن يواجه الاتفاق الذي اتفق عليه مع رايكو جي كابريرا 

 تحريك الآلية القانونية في دبي من خلال محاميه ، مكتب المحاماة الطاهر والصابري للمحاماة.وبدأ في 
، ادعى الخوري لأول مرة إعادة استثماره من خلال رسالة أرسلت إلى بويرتو دي لا كروز،  2022يناير   10في 

في تينيريفي، حيث يمتلك غارسيا كابريرا شركة. ويذكر الاتفاقات الموقعة مع ضمان أن لابورتا كان رئيسا  

  لبرشلونة وخرقها. 



ورايكو خوري  بين الاجتماع محضر  
 .جارسيا

،   2022فبراير  14مرة أخرى. في  Rayco G. Cabrera، يطالبون بالمال من  2022يناير  23في 

الشكوى في مركز شرطة البرشاء في دبي ، والتي تم جمعها   AHK Holding of Al Khooryقدمت 

وتوقيعها من قبل العقيد ماجد سلطان حامد ساجد السويدي. ويوضح أن رايكو جي كابريرا «وعد بالدفع (إعادة 

 ، لكن ذلك لم يحدث أبدا». 2022الأموال) في يناير  
فبراير/شباط. وفقا لهذا الادعاء، كانت الأموال المقدمة   23وطالب محامو الخوري في دبي مرة أخرى بالدفع في  

مساء. في ذلك   4:00بمثابة «دعم» لترشيح لابورتا. تم إضفاء الطابع الرسمي على تلك الوثيقة في الساعة 

القابضة،   AHKإلى الخوري، المدير العام لشركة  الاجتماع الذي، وفقا للدقائق التي تلت الشكوى، كانوا بالإضافة

، الذي شوهد وهو يدخل  عمل كشاهد ورايكو غارسيا نفسه سوريش بابو، المحامي محمد علي أحمد العور، الذي

من الوصول إليها. إن حضور   OKDIARIO، في بعض الصور التي تمكنت  AHKبرج أسبين، مقر مجموعة 

محامي دبي في الاجتماع أمر مهم لأنه يعمل ككاتب عدل للاجتماع ، على النحو الذي يسمح به قانون دبي. في ذلك 

مساء    5:00الساعة  2022يناير   24يورو قبل  500,000الاجتماع، تقرر أن يعيد رايكو غارسيا 

  . لم يوقع رايكو غارسيا على محضر ذلك الاجتماع. 2022فبراير   28أخرى قبل  يورو 569,785 و



مكاتب يدخل جارسيا رايكو  
 .الخوري

مر الوقت وسقطت متطلبات الخوري لنادي برشلونة لحضور الاتفاقية من خلال رايكو غارسيا كابريرا أو بالنسبة  

 له لإعادة الأموال في فراغ. 
.  2022فبراير  6وفي الوقت نفسه، دعا نادي برشلونة أحمد خوري إلى مباراة برشلونة ضد أتلتيكو مدريد في 

البريد الإلكتروني الذي أرسله فيران باستور، من إدارة العلاقات المؤسسية والبروتوكول في نادي   دعا

في الساعة الواحدة والنصف    2022فبراير  7خوري لحضور صندوق برشلونة الرئاسي واجتماع في  برشلونة،

  بعد الظهر. لم يحضر رجل الأعمال.

، ذهبت شركة محاماة إسبانية في برشلونة برسالة إلى منزل رايكو غارسيا كابريرا 2022مارس  14 في 

  بسداد الديون مرة أخرى. دون جدوي.  للمطالبة

  رايكو يدافع عن نفسه 

أن كل ما تم استنكاره هو كذبة. "لا أعرف الخوري   OKDIARIOأكد رايكو جي كابريرا في تصريحات ل 

على الإطلاق، ولم يسبق لي أن تعاملت معه، وليس لدي أي علاقة بحملة لابورتا ولم أشارك في حملة برشلونة  



هذه". حتى أنه يقول إن «لدي شكوى مقدمة ضد شخصين من الجنسية الإسبانية لمحاولتهما ابتزازي وحتى حكم  

  »، يوضح غارسيا كابريرا.يوضح أنني بريء في هذه القضية برمتها  2022نوفمبر  

نادي  مع للعمل خوري  اقتراح  
 برشلونة 

مليون وتلك المحاكمة   1«ذهبت إلى شرطة دبي للإدلاء بشهادتي وهناك اتهموني بأخذ نصف مليون يورو وليس 

التي فزت بها، بالإضافة إلى أنه لا يوجد دليل على أنني جمعت تلك الأموال ولدي الحكم الذي يعتمدها. لا يوجد  

أنا أدفع ضرائبي دينيا في إسبانيا من جميع  إيصال واحد موقع من قبلي بأنني جمعت هذه الأموال ". يقول: "

 شركاتي ولا أفهم لماذا يريدون الآن إيذائي". 
الخوري، على الرغم من أن روايته تختلف   بأنه يعرف جوان لابورتا وأنه قدمه إلى أحمد يعترف رايكو غارسيا

عن تلك التي تم جمعها في الشكاوى: «قابلت لابورتا في مركز تسوق وتذكرت أن الخوري من محبي برشلونة،  

لذلك عرضت تقديمهم وخلال ذلك الاجتماع التقطنا صورة معا. كان هناك حديث عن تنظيم مباراة كرة قدم في 

. عندما طلبت منه هذه OKDIARIOأو الاتفاق على أي شيء»، يقول غارسيا ل المستقبل ولكن لم يتم توقيع 

الصحيفة أدلة وثائقية على كل ما ادعاه، قال رايكو غارسيا: «يجب أن أريكم ذلك شخصيا وغدا (الاثنين) أنا في  

، إمكانية التعليق على هذه جوان لابورتا  ،برشلونة على رئيس نادي OKDIARIOمدريد لتراه». كما عرض 

  المعلومات، لكنه لم يستجب لطلبنا.
  :المواضيع  



  الحيل  

  برشلونة  

  جوان لابورتا  
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A Dubai businessman denounces 
Laporta's campaign to Barça for 
"cheating" him of one million euros 
The complaint claims to have made two cash payments between October 2020 
and January 2021 
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Ahmed Khoory, chairman of AHK Holding LLC and executive vice president of 

Gm&I, of the Emirates Airlines group in Dubai, has filed a complaint against 

another Spanish businessman, Rayco G. Cabrera, for an alleged one million euro 

scam. Khoory assures in his complaint, to which OKDIARIO has had access, that 

this money was delivered as "support" to the presidential campaign of Joan 

Laporta, current president of Barcelona F.C. in October 2020 and January 2021. 

The businessman Al Khoory has denounced to the Dubai police that he delivered 

in cash 4,435,000 dirhams of the United Arab Emirates (UAE), just over 



1,000,000 euros at the exchange. That money would have been made in two 

payments on October 28, 2020 and January 12, 2021, respectively. According to 

the complaint, García Cabrera acted as an intermediary for FC Barcelona in 

Dubai and the payments were received after Laporta went in person to this 

Middle Eastern country allegedly in search of financing for his campaign. At the 

moment, Khoory has only filed a complaint in Dubai against Rayco G. Cabrera, 

although he does not rule out doing so against the current president of FC 

Barcelona if they do not return the money. 

Khoory's support was contingent on Laporta becoming president of FC 

Barcelona. That happened in March 2021, but the Arab businessman waited 

until February 14, 2022 to report the facts to the Al Barsha Police Station in 

Dubai after not receiving a response to his repeated requests to recover his 

investment, a complaint to which OKDIARIO now had access and which 

is collected and signed by Colonel Majed Sultan Hamad Saced Al Suwaidi. 

We must go back to the summer of 2020 when Joan Laporta decided to stand for 

election to the presidency of FC Barcelona and was looking for financing for the 

electoral campaign that would take place during the winter of that year, 

although the elections were finally held in March 2021. It is when Rayco García 

Cabrera, former Barcelona second team player and businessman in Dubai and 

the Canary Islands, would have entered the scene. Rayco G. Cabrera is the sole 

administrator of RG Consultant & Sport Solutions SL, a company based in 

Tenerife, dedicated to the "management and administration of real estate", but 

with a strong presence in Dubai and throughout the Middle East. Cabrera is a 

former Tenerife footballer who played for Barcelona B between 2005 and 2006 

and after signing for Leeds United B ended his career at Móstoles and Toledo. 

After retiring he became a FIFA agent, dedicated himself to the business world 

and set up the Barcelona Legends, a project in which international matches 

were organized with retired veteran footballers of FC Barcelona against 

veterans of other important international teams. 

The point is that Rayco's company would have presented a project to Ahmed Al 

Khoory, president of the construction and service company AHK Holding and 

vice president of Emirates Airlines for commercial operations in Western Thus 

and the Indian Ocean, as well as a man linked to football in Dubai for having 

previously chaired a football club in that country. The appointment was 

arranged on September 12, 2020 on the 53rd floor of the Spin Tower, 

headquarters of AHK Holding, in Dubai, between Laporta, Cabrera and Khory 

himself. On September 11 they flew from Barcelona to Dubai Joan Laporta, Jesús 

Angoy (former goalkeeper and member of his staff) and Manana Giordadze, 



secretary of total confidence of Joan Laporta. The three and Rayco García met 

Ahmed Al Khoory on the 12th and returned to Barcelona on September 13. 

The proposal of Laporta's team, to which OKDIARIO has accessed, consists of a 

presentation where Laporta appears as the "most successful president of FC 

Barcelona in modern times, (...) with 12 football titles and 42 titles in other 

sports (basketball, handball and hockey)". This offer from FC Barcelona to the 

Arab businessman, which would only become effective if Laporta won the 

elections, consisted of three general points from 2021 to 2027:to become a kind 

of commercial ambassador for Barça, to open an office dedicated to sponsorship 

and merchandising exclusively in the MENA area (Middle East and North Africa) 

with the possibility of opening stores and holding a friendly football match post 

Covid of the first team and other U21 teams, "legends", etc ... The friendly 

match was seen as a way to recover part of the Arab businessman's investment 

and the whole agreement was contingent on Laporta winning the elections. If 

Laporta did not win the presidency of Barça Al Khoory would have lost all the 

investment. The elections that were scheduled for January 2021 were finally 

held in March 2021 and Joan Laporta won. 

Earlier, in October 2020 and January 2021, Ahmed Al Khoory made two cash 

payments, the first to Rayco G. Cabrera on October 28 in the amount of DH 

2,200,000 and the second on January 12, 2021 to a person of total confidence of 

Rayco García who received him on his behalf for DH 2,235,000, in total 

4,435,000 dirhams. To prove this complaint, the Arab businessman provided 

his complaint with two signed receipts. The first by Rayco and the second by 

this trusted person, who is a well-known former Real Madrid footballer who 

was eveninternational with the Spanish football team and has a residence card 

in the UAE. The total sum resulted in the exchange rate of the dirham of then 

1,069,785 euros. 



 

The lawsuit, translated into English, against Rayco Garcia. 

In December 2021 FC Barcelona played an international friendly match against 

Boca Juniors in memory of the late Diego Armando Maradona. Businessman Al 

Khoory understood then that Barça was not going to face the agreement he had 

agreed with Rayco G. Cabrera and began to move the Dubai legal machinery 

through his lawyers, the law firm Al-Taher & Al Saberi Advocates. 

On January 10, 2022, Al Khoory claimed for the first time the return of his 

investment through a letter sent to Puerto de la Cruz, in Tenerife, where García 

Cabrera owns a company. It mentions the agreements signed with the 

guarantee that Laporta was president of Barcelona and the breach of them. 



 

The minutes of the meeting between Khoory and Rayco Garcia. 

On January 23, 2022, they claim the money from Rayco G. Cabrera again. On 

February 14, 2022, the AHK Holding of Al Khoory filed the complaint at Al 

Barsha Police Station in Dubai, which is collected and signed by Colonel Majed 

Sultan Hamed Saced Al Suwaidi. It explains that Rayco G. Cabrera "promised the 

payment (return of the money) in January 2022, but it never happened." 

Al Khoory's Dubai lawyers again demanded payment on 23 February. According 

to this claim, the money given was as "support" for Laporta's candidacy. That 

document was formalized at 4:00 p.m. In that meeting in which, according to 

the minutes after the complaint, were in addition to Al Khoory, the general 

director of AHK Holding, Suresh Babu, the lawyer Mohammad Ali Ahmad Al 

Awar, who acted as a witness and Rayco García himself, who is seen entering 

the Aspin tower, headquarters of the AHK group, in some images to which 

OKDIARIO has had access. The presence of the Dubai lawyer at the meeting is of 



interest because he acts as a notary of the meeting, as allowed by Dubai law. At 

that meeting it was decided that Rayco García would return 500,000 euros 

before January 24, 2022 at 5:00 p.m. and another 569,785 euros before 

February 28, 2022. Rayco Garcia did not sign the minutes of that meeting. 

 

Rayco Garcia entering Al Khoory's offices. 

Time went by and Al Khoory's requirements for FC Barcelona to attend to the 

agreement through Rayco García Cabrera or for him to return the money fell 

into vacuum. 

Meanwhile, FC Barcelona invited Ahmed Khoory to Barça's match against 

Atlético de Madrid on February 6, 2022. The email sent by Ferrán Pastor, from 

the Department of Institutional Relations and Protocol of FC Barcelona, 

invited Khoory to attend the Barça presidential box and a meeting on February 

7, 2022 at half past one in the afternoon. The businessman did not attend. 



On March 14, 2022, a Spanish law firm in Barcelona went by letter to the home 

of Rayco García Cabrera to demand payment of the debt again. Unsuccessfully. 

Rayco defends himself 

Rayco G. Cabrera has assured in statements to OKDIARIO that everything 

denounced is a lie. "I don't know Al Khoory at all, nor have I ever had business 

with him, nor do I have anything to do with Laporta's campaign nor have I ever 

been involved in this Barca campaign." He even says that "I have a complaint 

filed against two people of Spanish nationality for trying to blackmail me and 

even a sentence of November 2022 that makes it clear that I am innocent in this 

whole issue," explains García Cabrera. 

 

The proposal for Khoory to work with FC Barcelona 

"I went to the Dubai Police to testify and there they accused me of taking half a 

million euros not 1 million and that trial I have won, in addition there is no 



evidence that I have collected that money and I have the sentence that accredits 

it. There is not a single receipt signed by me that I have collected that money, 

"he adds. "I religiously pay my taxes in Spain from all my companies and I don't 

understand why now they want to hurt me," he says. 

Rayco García does acknowledge that he knows Joan Laporta and that he 

introduced him to Ahmed Al Khoory, although his version differs from those 

collected in the complaints: "I met Laporta in a shopping center and I 

remembered that Al Khoory is a fan of Barcelona, so I offered to introduce them 

and during that meeting we took a picture together. There was talk of 

organizing a football match in the future but nothing was signed or agreed," 

García tells OKDIARIO. When this newspaper asked him for documentary 

evidence of everything he claimed, Rayco García said that "I have to show it to 

you in person and tomorrow (Monday) I am in Madrid for you to see." 

OKDIARIO also offered the president of FC Barcelona, Joan Laporta, the 

possibility of commenting on this information, but he has not responded to our 

request. 
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